
Amsterdam, 1 maart 2022 
 
 
Geachte burgemeester Halsema, 
Geacht College van Amsterdam, 
Geachte wethouder Wedemeijer, 
Geachte heer M. Bolkestein, 
Geachte heer Eefting, 
 
De ontwikkelingen in de Oekraïne raken eenieder in Europa en daarbuiten. Het is afschuwelijk 
voor de mensen daar en ook in Nederland leeft de vraag hoe we vluchtelingen voor kortere of 
langere tijd kunnen opvangen. Die vraag richt zich niet alleen tot de rijksoverheid of gemeenten, 
maar ook tot individuele burgers. 
 
Amsterdam Gastvrij is een vereniging van Amsterdammers die hun woning geheel of gedeeltelijk 
tijdelijk beschikbaar stellen aan mensen van buiten de stad met inachtneming van de door de 
gemeente opgestelde vergunningsregels. 
 
Onze vereniging heeft op maandag 7 maart a.s. een ledenbijeenkomst en wij vermoeden dat 
daar de vraag aan de orde zal komen of en hoe onze leden voor kortere of langere tijd een rol 
kunnen spelen bij eventuele noodopvang. Wij zouden daar graag een antwoord op willen geven 
en dit leidt ertoe dat wij uiterlijk op maandag 7 maart in de voormiddag een antwoord nodig 
hebben op de volgende vragen: 
 
1-  Indien vergunninghouders Oekraïense vluchtelingen huisvesten in hun accommodatie, 
kunnen zij dan hun vergunning behouden, ongeacht de duur van dat verblijf? 
 
2- Indien gasten lang blijven, kunnen zij zich dan laten inschrijven – analoog aan de regeling 
voor lang-verblijvende gasten in hotels – zonder dat dit leidt tot een publiek- of civielrechtelijk 
woonrecht? 
 
3- Indien Oekraïense vluchtelingen in een B&B worden gehuisvest, is het dan mogelijk 
gedurende die periode ontheffing te verlenen van bepalingen behorende bij de B&B vergunning. 
Bijvoorbeeld ten aanzien van het verplichte nachtverblijf of ten aanzien van het aantal gasten 
(een gezin van vijf), etc.? 
 
De reden dat wij aandringen op een beantwoording per omgaande ligt mede in het feit dat wij in 
april 2021 telefonisch vergelijkbare vragen hebben gesteld die aan de orde kwamen in verband 
met corona. Desgevraagd hebben wij deze vragen per mail gesteld begin mei en daar diverse 
malen op gerappelleerd, tot het hoofd Handhaving en Toezicht Wonen ons toezegde de kwestie 
persoonlijk te zullen behandelen. Omdat wij ook toen geen antwoord kregen hebben wij 
andermaal gerappelleerd, wederom zonder effect. Nu, tien maanden later, hebben wij nog steeds 
geen antwoord.  
 
Amsterdams Gastvrij heeft al eerder in Corona-tijd tijdelijk opvang van medisch personeel en 
politie gefaciliteerd. Wij willen graag dat onze leden, die kans  zien om een positieve rol te spelen 
bij de tijdelijke opvang van Oekraïense vluchtelingen, vooraf weten wat de regels zijn. Het mag 
toch niet zo zijn dat onduidelijkheid of de dreiging van boetes ertoe leiden dat wij niet de hulp 
bieden die noodzakelijk is. 
 
De gemeente is nu aan bod.  
 
Met vriendelijke groet, 
Marion Lepinasse 
Bestuur Vereniging  Amsterdam Gastvrij 
 


